
10/2023

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE§
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 19 DE DESEMBRE DE 2023

A la Sala de Plens de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, essent les 19.00 hores del dia 19 
de  desembre  de  2023,  sota  la  presidència  de  l’Il.ltre.  Sr.  Alcalde  Ferran  Sayes  Jato,  es 
constitueix  el  Ple  de  l'Ajuntament  a  l'efecte  de  celebrar  sessió  extraordinària  en  primera 
convocatòria.

Assisteixen a l'acte els Regidors la Sra. Olga Saus i Marginet, el Sr. Joan Casals Morillas, la 
Sra. Silvia Campoy Curriu, el Sr. Josep Lara Tristante, el Sr. Marc Sensada Rusiñol i el Sr. 
Antonio Morales i Calderón. 

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

1.- ACORD D’APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DEL PLE ORDINARI DE DATA 
19  DE  SETEMBRE  DE  2023  I  DE  L’ACTA  DEL  PLE  EXTRAORDINARI  DE  DATA  24 
D’OCTUBRE DE 2023

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat de l’acta del ple ordinari de  
data 19 de setembre de 2023 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 d’octubre de 2023.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, i amb 4 vots a favor dels regidors de 
l’AD’EG i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà, s’acorda:

Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 19 
de setembre de 2023 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 d’octubre de 2023.

2.-  PROPOSTA DE DENOMINACIÓ D’UNA PLAÇA DEL MUNICIPI  DE GUARDIOLA DE 
BERGUEDÀ, SENSE NOM

L’article 18.2 de la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística, atribueix als Ajuntaments  
la determinació del nom de les vies urbanes i els nuclis de població de tota mena.

L’article 75.1 del  Reial  decret  1690/1986, d’11 de juliol,  pel  qual s’aprova el  Reglament de 
població i demarcació territorial de les entitats locals estableix que els ajuntaments mantindran 
actualitzades la nomenclatura i retolació de les vies públiques, i la numeració dels edificis.

Atès a que la que col·loquialment s’anomena plaça nova de l’Església no té nom assignat,  
aquest Ajuntament proposa al Ple de la Corporació que  aquesta plaça passi a dir-se Plaça 
Joan Arocas pels motius que s’exposen a continuació: 

En Joan Arocas ha estat un dels artistes més importants de Guardiola, però el que l’ha fet 
especial ha sigut com aquest artista s’ha dedicat al poble. 

Ha participat en tot allò que se li ha demanat, sense tenir mai un no per resposta. 
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Les seves pintures i els seus dibuixos han omplert Guardiola durant anys, des de murals a les 
parets, quadres, imatges en cartells i  pancartes, carrosses, els pessebres de l’Església, els 
decorats del teatre,…

Va col·laborar en entitats com la comissió de reis, a les festes de la Carretera a Ribes, a les nits 
musicals i va ser president de la llar durant uns anys. 

El seu llegat perdurarà sempre gràcies a la seva obra artística i al lloc que es va guanyar al cor  
dels guardiolencs i guardiolenques. 

Considerem que aquest acte és una mostra d’agraïment per tantes hores de treball i dedicació  
al poble fomentant la seva memòria en les generacions que venen. 

Per tot això es proposa l’adopció dels següents acords,

Primer.- Acordar la denominació de la plaça nova de l’Església com a Plaça Joan Arocas.

Segon.- Disposar que aquest nom entrarà en vigor des de la data de la seva aprovació.

Tercer.- Encarregar a la regidoria d’Urbanisme la incorporació de la denominació aprovada a 
les bases de dades cartogràfiques del municipi.

Quart.- Disposar la necessària difusió i publicació d’aquest acord i donar trasllat del mateix a 
l’Institut Nacional d’Estadística, a la Diputació de Barcelona i als organismes que prestin serveis 
públics al municipi així com a totes les seccions i departaments municipals.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat amb 4 a favor dels regidors de l’AD’EG 
i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà.

La Sra. Saus exposa que per la Festa Major ja van exposar que tenien la intenció que la plaça 
nova de l’Església passés a denominar-se plaça Joan Arocas per tot el que ha aportat al poble i ha 
fet pel municipi; s’ha comentat amb diverses persones i en general a tothom li ha semblat bé.

El Sr. Lara respon dient que ja se’ls va comentar en el seu dia, que ho troben molt bé i és una 
persona que ho té molt merescut, però al llarg dels anys van sortint persones que han fet moltes 
coses pel poble i no han rebut aquest reconeixement. 

La Sra. Saus contesta dient que hi ha altres maneres de fer reconeixements, i se n’han fet d’altres 
de reconeixements. 

3.- MOCIÓ PER A RECLAMAR LA SUSPENSIÓ DE LES REGLES FISCALS PER A L’ANY 
2024

El passat 22 de novembre de 2023, la recent vicepresidenta quarta i ministra d’Hisenda i Funció 
Pública, María Jesús Montero, va informar el Consell de Ministres sobre l'Ordre Ministerial per a 
l'elaboració dels pressupostos generals de l'Estat per al 2024. L’Ordre Ministerial és el primer 
pas per a l’elaboració del pressupost de l’Estat del pròxim any. L’objectiu d’aquest, segons va 
avançar la ministra, és avançar en la modernització, la competitivitat i l’autonomia estratègica 
de l’economia espanyola, impulsant un creixement que sigui sostenible, just i inclusiu. 

En aquest anunci, la ministra també va fer referència a la persistent inestabilitat geopolítica 
derivada  de  la  guerra  d'Ucraïna  i  el  conflicte  a  l'Orient  Pròxim.  Davant  de  situacions 
excepcionals similars a les indicades, el ministeri d’hisenda, de forma encertada, va proposar la  
suspensió de les regles fiscals en els anys 2023, 2022 i 2021. Aquesta mesura va permetre als 
ajuntaments  utilitzar  els  seus  romanents  de  tresoreria,  calculats  el  2020  sobre  els  15.000 
milions d'euros, per contribuir a la recuperació econòmica i social del país. 
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Des de fa anys, l'administració local reclamem un finançament just, ja que l’actual és del tot 
insuficient per afrontar el cost dels serveis que ofereix a la ciutadania. A això cal sumar que  
sovint  hem  d'assumir  competències  delegades  per  altres  administracions  sense 
l'acompanyament financer que estableixen les diferents normatives estatals i  autonòmiques, 
així  com  la  creació  de  nous  serveis  o  l’aplicació  de  noves  normes  que  obliguen   a  la 
contractació de més personal.

Aquesta situació de debilitat financera es va veure intensificada per l'inici de la pandèmia i les 
seves  conseqüències,  a  les  quals  posteriorment  es  va  sumar  la  guerra  d'Ucraïna.  Els 
ajuntaments i altres organismes locals vam mobilitzar tots els nostres esforços i recursos, com 
la resta de les administracions autonòmiques i estatals i en col·laboració amb aquestes, per 
oferir l'ajuda que en aquells moments necessitaven els ciutadans.

En aquests difícils anys, la suspensió de les regles fiscals ha donat als ajuntaments una bomba 
d'oxigen per continuar col·laborant amb l'estat i les autonomies en l'adopció de mesures per 
mitigar l'impacte de les crisis i la recuperació que estem observant de l'economia.

Davant de la situació de tensió econòmica que enfronta l'administració local, la pròrroga de la 
suspensió  de les  regles  fiscals  per  a  l'any  2024 proporcionaria  als  ajuntaments  la  certesa 
necessària  per  a  la  planificació  pressupostària.  Sense  una  nova  aprovació,  la  suspensió 
decaurà el 31 de desembre de 2023.

La sol·licitud de pròrroga de la suspensió de les regles fiscals per a l'any 2024 està alineada 
amb l'actual debat a Europa sobre les condicions d'un nou marc de governança econòmica. 
Aquest nou marc, que busca reduir el deute públic de manera gradual i realista, alhora que 
impulsa un creixement  sostenible  i  inclusiu,  probablement  s’implementarà el  2025.  Donada 
aquesta perspectiva, és pertinent l'aprovació de la pròrroga per assegurar així una transició 
fluïda abans de l'aplicació del nou marc de governança econòmica.

La incertesa actual sobre la continuació d'aquesta mesura per a l'any 2024 genera preocupació 
entre els municipis que estan elaborant els pressupostos locals pel pròxim exercici i que han 
d’incloure necessàriament accions per afrontar el canvi climàtic i les seves derivades, així com 
inversions per reduir la despesa energètica i cercar solucions més sostenibles. 

És per a tot això, que es proposa l’aprovació de la present moció, amb els següents

ACORDS:

Primer.- Instar el Govern de l’Estat, el Congrés dels Diputats i el Senat a prorrogar la suspensió 
de les regles fiscals per l’any 2024. 

Segon.- Que aquest acord de pròrroga de la suspensió fiscal per l’any 2024 s’aprovi abans del  
31 de desembre de 2023, quan decau l’anterior suspensió.

Tercer.-  Instar  el  Govern  de  l’Estat  a  una  revisió  de  la  Llei  d’Estabilitat  Pressupostària  i 
Sostenibilitat Financera, que flexibilitzi el seu impacte en els ens locals perquè aquests disposin  
de major autonomia. 

Quart.- Comunicar els presents acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, als 
grups polítics del Parlament de Catalunya, del Congrés de Diputats i del Senat i a la Federació  
de Municipis de Catalunya.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat amb 4 a favor dels regidors de l’AD’EG 
i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà.

El Sr. Alcalde informa que és una moció que s’ha fet arribar a molts consistoris i està relacionada 
amb la supressió de les regles fiscals que finalitzaria aquest 2023 i per tant de cara al 2024 ja no 
es podria incorporar romanent. I a través d’aquesta moció es dema que es pugui suspendre durant 
més temps les regles fiscals; ho consideren interessant i per això es proposen la seva aprovació.
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La Sra. Saus afegeix que l’Ajuntament de Guardiola té un romanent important, que consideren 
important poder allargar el termini per poder gastar aquest romanent amb coses pel poble, perquè 
sinó s’anirà engreixant i no es podrà utilitzar; ells proposen optar a poder gastar aquests diners.

El Sr. Lara exposa que aquests diners són pel municipi i que fruit de l’autonomia local i de l’estalvi  
que ha anat fent el municipi al llarg dels anys.

La Sra. Saus demana perquè no es va gastar. 

El Sr. Lara respon dient que es va disposar de diverses subvencions que van permetre poder fer 
molta inversió sense necessitat de disposar de tot el romanent.

4.- DONAR COMPTE DELS DECRET D’ALCALDIA NÚM. 79/2023 A 89/2023

El ple de l’juntament, es dóna per assabentat dels citats Decrets.

5.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LES JUNTES DE GOVERN NÚMS. 
15/2023 A 25/2023

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords adoptats per la Junta 
de Govern. 

6.- INFORMES D’ALCADIA I REGIDORIES DELEGADES

La Sra. Campoy informa de les seves regidories:

Urbanisme: el 30 de setembre era la data límit per presentar el projecte de l’alberg d’esportistes 
l’estudi de viabilitat. Es va presentar dins de termini,  l’oficina de supervisió de projectes del 
Consell Comarcal hi va donar el vist i plau; es va aprovar per Junta i actualment el projecte està 
a exposició pública per qui ho vulgui examinar.

Informa que s’estan fent petits canvis com el parterra de davant del petit preu, s’han canviat 
alguns bancs, s’ha afegit senyalització a algun carrer que havien demanant alguns veïns, s’està  
treballant amb el tema del parc del Bastareny, s’han fet les reunions amb els veïns per exposar-
los les opcions que hi havia, i ara hi estan treballant per acabar-ho de concretar.

Festes: el Mercat del Bolet, la festa va durar dos dies, es va fer un corre-bolet que va tenir molt  
d’èxit, es va fer música en directe a la plaça Joan Arocas, l’endemà es va fer el concurs de 
cuina, es va canviar el tema del jurat, fent participar de forma més directa a la gent.

Fira i Castanyada: es va fer amb música amb directe, com els darrers anys; es van fer alguns 
canvis d’ubicació de la fira per fer-la més peatonal; s’han de fer alguns canvis d’algunes coses  
que no van acabar de funcionar i s’han de perfilar, però es valora positivament fer-ho al carrer 
Comerç.

La  Puríssima:  es  van  fer  activitats  noves,  com  anar  a  buscar  el  tió;  s’ha  incrementat  la 
il·luminació; el dia 8 es va fer el Mercat de Nadal, es van guarnir les carpes, es van fer activitats 
infantils, l’escudella la va fer l’Associació de Dones, i es va creure a part de l’escudella de fer un  
segon plat, botifarrada, que va organitzar la Penya.

Nadal: el diumenge 24 es farà la cagada de tió; el dia 26 arribarà el patge i es duran a terme 
diferents activitats durant les festes de Nadal tant des de l’Ajuntament com entitats; està previst 
que es facin campanades el dia de Cap d’Any i es vol recuperar el Ball de Cap d’Any.

La Sra. Campoy recorda que tot i que ella és la regidora de festes no està sola sinó que tots els  
membres de la llista des del primer fins al darrer, tots hi participen, i els agraeix a tots ells la 
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feina feta a l’igual que a la brigada que estan acceptant molt bé tots els canvis.

El Sr. Sensada demana si estan pensant amb el Carnaval i si saben la data.

La Sra. Campoy respon dient que sí que n’han començat a parlar però encara no hi ha res  
concret. I que respecte a la data a Guardiola no es canvia, es fa el dia que toca.

El Sr. Joan Casals informa de les seves regidories:

Obres i serveis: s’han fet algunes peticions d’alguns veïns que s’han intentat solucionar, com 
posar algun pas elevat  a la zona del  Collet;  també entre el  carrer  Carrilet  i  Estació es va  
demanar que es fes una rampeta per tal de facilitar l’accés a les cadires de rodes i cotxets, i  
així s’ha fet; s’ha fet neteja i endreça a la zona del camp de futbol; es van treure els ferros que  
hi havia a la zona de la publicitat, es van arreglar els forats del camp col·locant una planxa de  
ferro i tornant a cobrir, es van col·locar els focus que faltaven i es van podar alguns arbres que 
molestaven.

A la zona de la piscina s’ha arreglat la zona dels baixos per tal que no hi baixi aigua; a la sala 
polivalent s’ha fet un desaigua perquè no entri l’aigua a la sala, és una solució provisional per  
eviar que entrés l’aigua; quan va estar asfaltant una màquina es va endur un cable a Cal Blau, i  
es va reclamar a l’empresa per tal que se’n fes càrrec, cosa que va ser impossible, però es va 
demanar el material i s’ha arreglat des de l’Ajuntament. 

S’ha encarregat  l’estudi  i  el  projecte  per  buscar  un pou d’aigua  i  aprofitant  que han sortit  
subvencions en aquest  sentit,  poder garantir  el  subministrament d’aigua al  poble amb total  
garantia.

La Sra. Saus informa de les seves regidories:

Cultura: l’1 d’octubre es va fer la presentació del llibre del Sr. Ribera a l’Estació i es va fer la  
primera adequació de l’espai, aquest espai es va aprofitar també per la presentació de Betula; 
els agradaria fer-hi més coses però no funciona la calefacció, per tant actualment no es pot 
utiltizar, ara estan estudiant alternatives per calefactar-lo.

Van participar al Correllengua amb l’Escola i voluntaris i a la tarda van fer el Gran Dictat. 

Es van celebrar els aplecs de Sant Martí de Brocà i el de Gréixer, que ja es venien celebrant  
des de fa anys; amb el de Sant Martí a part de fer la missa es va voler recuperar el valor de 
Festa Major i es va organitzar una caminada des d’aquí amb coca i xocolata a l’arribada abans 
de la Missa. Als veïns els va agradar i la voluntat és recuperar la festa i que sigui reconeguda, 

També van participar al de Gréixer però aquest ja és organitzat per la família que hi viu.

Va sortir la idea de celebrar el de Sant Andreu de Torre de Foix però és el mateix dia que el de  
Gréixer.

El Sr. Lara exposa que quan es va fer la restauració es va plantejar però el problema és que 
coincidia al mateix dia.

La Sra. Saus informa que s’ha treballat amb la restauració del Castell, es van començar les 
obres però s’han hagut d’aturar pel temps i es preveu que reprendran a la primavera.

Els vitralls  de l’Església també s’han executat,  ara queda pendent que acabin de reajuntar 
algun punt i procediran a retirar la bastida abans de festes. 

Es van adonar que un dels vitralls no s’ha restaurat, perquè no hi era, hi ha la finestra amb un  
plàstic però no hi ha el vitrall.

La Sra. Campoy exposa que se’ls va demanar que no es restaurés el vitrall de la façana que 
dona al parc i es fes aquest, però els van dir que no era possible.
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La Sra. Saus afegeix que en relació a les obres de restauració dels ponts d’accés al castell 
s’està a l’espera d’una documentació que ha d’acabar l’arqueòleg.

S’ha celebrat el 1040è l’aniversari del Monestir i l’homenatge de Mossèn Enric, perquè va ser  
una persona molt activa en els treballs de restauració del Monestir. Es va enviar una invitació 
personalitzada per tots els veïns. I ho valoren molt positivament. La gent demanava que s’anés 
celebrant cada dècada. El Joan Busoms va fer una xerrada i va ser molt interessant.

Informa que ha rebut una subvenció de 4500 € per fer actes de cultura en viu, i de cara a la  
primavera volen fer un cicle de teatre, amb tres espectacles que està previst que es facin al 
Centre Cívic, perquè fins ara es fa tot al Monestir i volen potenciar celebrar actes al Centre 
Cívic. 

Estan mirant com arreglar el Centre Cívic, s’han reunit amb un enginyer per fer de moment el  
pla d’emergència i d’accessibilitat; hi estan treballant per redactar els plans i poder-hi fer més 
activitats.

Un grup d’història del poble s’ha posat en contacte amb ells per fer una pàgina web per recollir  
informació del municipi i està previst que es comenci a moure de cara al gener. Conviden a 
tothom que hi estigui interessat a participar-hi.

Població: a nivell de gent gran s’informa que s’ha fet la Festa de la Gent Gran, i la festa dels 80 
anys;  han  començat  a  moure’s  per  millorar  els  baixos  de  la  Llar;  els  han  demanat  que 
traguessin  totes  les  màquines  de  cosir  per  acondicionar  el  local  i  l’espai  per  poder-hi  fer 
activitats; s’han repartit les màquines de cosir que hi havia amb la gent que els l’ha demanat.

La Sra. Campoy afegeix que han d’aprofitar els espais calefactats, i aquest juntament amb el 
Centre Cívic n’és un i per tant s’han d’aprofitar per poder-hi fer actes tot l’any.

La Sra. Saus informa que a nivell d’infants van fer una primera reunió amb la gent del Barri per 
veure com volien el parc del Barri, a partir d’aquí van fer dues propostes i van fer una segona  
reunió on es van plantejar una sèrie de coses que es van anar decidint,  concretament una 
estructura de tobogans, una de tres gronxadors, i una caseta petita; es va preveure també el 
canvi de tanques, es va decidir treure les que toquen a l’edifici de pedra i la resta allunyar-les 
integrant la gespa dins de l’espai; es va decidir ampliar la zona de gespa i posar cautxú a sota 
de les estructures que puguin suposar una caiguda.

El Sr. Sensada exposa que amb la proposta que tenien ells es volia col·locar cautxú a sota de 
les estructures. 

La Sra. Saus afegeix que a la reunió es va plantejar també el canvi de la font, es va proposar  
als veïns i els va semblar bé canviar-ne la ubicació.

Salut: han fet l’escola de salut, el taller d’alimentació saludable es farà divendres i la xerrada 
pro-marató que no va tenir gaire participació malgrat ser molt interessant.

Participació: han fet dues reunions de poble pel Barri  i la del tren. Estan treballant amb La  
Baula, on hi haurà un espai pel grup de Junts per si volen afegir-hi coses. 

Han  contractat  una  aplicació  de  mòbil  que  es  diu  VIA  VERDE,  per  tal  que  la  gent  pugui  
comunicar incidències i donar informació a la gent. 

El Sr. Alcalde informa de les seves regidories:

Properament es pavimentarà un tram de la Mina de petroli a Gavarrós, concretament es farà de 
dimecres a divendres, i es preveu que dissabte estigui operativa.

Es va demanar un ajut d’esports per invertir en la millora del camp de futbol, la qual ens ha 
estat concedida.
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Està previst també un pla de millora de l’entorn de la Mina, amb el Parc Natural, per aconseguir  
millorar l’entorn amb zona d’esbarjo.

Ha finalitzat la instal·lació del punt de recàrrega de vehicles elèctrics a la zona de la piscina.

Han treballat internament amb un decàleg de bones pràctiques de turisme, a nivell ambiental i  
de  residus  que  està  previst  que  s’implementi  a  comerços  i  a  turisme,  per  anar  cap  a  un  
Guardiola sostenible.

La Sra. Saus informa que el Consell Comarcal convocarà dues places de monitor de menjador  
pel menjador de Guardiola.

El Sr. Alcalde exposa que hi va haver una reunió amb el col·lectiu d’escaladors per reobrir el  
rocòdrom, s’ha de reomologar i s’hi està treballant.

Va finalitar la neteja del llit fluvial del Llobregat i principalment el Bastareny.

El Sr. Casals afegeix que s’ha tret molta brutícia sobretot a la zona del Bastareny, que hi ha 
molta gent que segueix tirant residus i recorda que es sancionen les accions incíviques i està 
previst que properament faran campanya de sensibilització per reconduir la situació.

El  Sr.  Alcalde informa que s’ha demanat  un estudi-projecte de dinamització  de l’oficina de 
turisme igual que el de l’espai polivalent. 

En relació al tren, exposa que ja es va licitar el trasllat i l’adequació de l’espai on s’ubicarà, i ara  
s’ha de coordinar tot per poder-ho dur a terme.

La Sra. Campoy afegeix que vol aclarir que el trasllat és complicat per les característiques de la 
carretera i que tot això fa que sigui més complicat de gestionar. 

El Sr. Lara exposa que la màquina va sortir de Sant Andreu de Llavaneres i que també eren 
carreteres d’un sol sentit, i es va poder dur a terme.

El  Sr.  Alcalde  informa  que  de  moment  s’ha  licitat  i  de  seguida  que  es  pugui  es  pujarà  i  
s’instal·larà;  afegeix  que  està  previst  que  es  creïi  la  comissió  del  tren  per  poder  fer  un 
seguiment del que es farà amb la màquina.

En relació amb la problemàticas de trànsit  que hi ha al municipi,  s’ha parlat amb mossos i 
trànsit  i  estan a l’espera de que donin el vist i  plau al tancament de l’accés nord que s’ha 
demanat des de l’Ajuntament els diumenges i ponts; el que els preocupa més és el tema de la 
seguretat.

En relació a l’Escola, la Generalitat es va comprometre a incloure el pressupost d’arranjament  
de la teulada en la llista de les actuacions de l’any que ve, el que no vol dir que entri en el 
pressupost del 2024; demà es farà el festival de l’Escola de Nadal també hi participarà la Llar 
de Terradellas i es farà al Centre Cívic.

Es van reunir amb el SPAL de Diputació pel centre d’interpretació del romànic que està previst 
que es faci en tres fases, el pressupost aproximant és d’1.300.000 euros, està previst que l’any 
que ve es facin projectes i les obres s’inicïn el 2025; actualment estan a l’espera de que el 
projecte d’ET passés per urbanisme que estava previst que passés avui.

Estan treballant amb les colònies de gats, preveuen fer uns censos i adequar les menjadores.

Van  tenir  un  problema  amb  la  caldera  de  l’Escola  Bressol,  estan  estudiant  possibles 
alternatives pel cas que s’hagi de canviar. 

Un  dels  treballadors  de  la  brigada  finalitza  el  seu  contracte  el  31-12-23,  que  és  el  pla  
d’ocupació.

7

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

43
H

TY
KZ

M
ZP

4W
YM

C
C

J2
FG

SS
2D

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//g

ua
rd

io
la

de
be

rg
ue

da
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 7
 d

e 
8 



La Sra. Saus informa que una de les netejadores s’ha jubilat, se li va fer un comiat i es va  
convocar la plaça que ara ocupa la Rosa de forma temporal fins que es convoqui definitivament 
la plaça.

El Sr. Alcalde exposa que els van donar accés a les instàncies tant a la recepció com a la  
resposta.

Informa que el divendres tindran una panera que podran venir a recollir a l’Ajuntament.

Recorda que es continua amb situació d’excepcionalitat de sequera i que tots els esforços que 
es facin per reduir-ne el consum eran benvinguts.

7.- PRECS I PREGUNTES

El Sr. Sensada exposa que si es col·loca gespa al parc del Barri caldrà més rec.

La Sra. Saus respon dient que no es rega aquella gespa, perquè no hi toca directament el sol; 
no obstant assumeixen que aquella gespa no estigui en bon estat perquè no es regui; però 
prioritzen  que  es  col·loqui  gespa  perquè  amb  altres  materials  hi  ha  els  problemes  dels 
excrements dels animals i el cautxú s’escalfa molt i es derteriora.

El Sr. Sensada demana si es col·locarà el de l’Escola Bressol.

El Sr. Alcalde respon dient que ho estan estudiant perquè hi ha els problemes de les canaleres.

El Sr. Lara exposa que hi havia un tema d’uns partes amb unes companyies d’asseguranes per 
uns desperfectes ocasionats per un camió que es va emportar uns cables i una altra d’una  
torreta que també es va espatllar.

Afegeix que el darrer ple es va tallar i que no es va retransmetre íntegrament, i que hi ha gent 
que els hi ha comunicat.

El Sr. Alcalde contesta dient que en són coneixedors i que la voluntat és que es vagi millorant.

Es desitja bones festes a tohom i bona entrada d’any.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.20, de tot el qual s’estén 
la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat de l’acta del ple ordinari de data 19 de setembre de 2023 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 d’octubre de 2023.
	Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, i amb 4 vots a favor dels regidors de l’AD’EG i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà, s’acorda:
	Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 19 de setembre de 2023 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 d’octubre de 2023.
	Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat amb 4 a favor dels regidors de l’AD’EG i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà.
	La Sra. Saus exposa que per la Festa Major ja van exposar que tenien la intenció que la plaça nova de l’Església passés a denominar-se plaça Joan Arocas per tot el que ha aportat al poble i ha fet pel municipi; s’ha comentat amb diverses persones i en general a tothom li ha semblat bé.
	El Sr. Lara respon dient que ja se’ls va comentar en el seu dia, que ho troben molt bé i és una persona que ho té molt merescut, però al llarg dels anys van sortint persones que han fet moltes coses pel poble i no han rebut aquest reconeixement.
	La Sra. Saus contesta dient que hi ha altres maneres de fer reconeixements, i se n’han fet d’altres de reconeixements.
	Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat amb 4 a favor dels regidors de l’AD’EG i 3 dels regidors de JUNTS per Guardiola de Berguedà.
	El Sr. Alcalde informa que és una moció que s’ha fet arribar a molts consistoris i està relacionada amb la supressió de les regles fiscals que finalitzaria aquest 2023 i per tant de cara al 2024 ja no es podria incorporar romanent. I a través d’aquesta moció es dema que es pugui suspendre durant més temps les regles fiscals; ho consideren interessant i per això es proposen la seva aprovació.
	La Sra. Saus afegeix que l’Ajuntament de Guardiola té un romanent important, que consideren important poder allargar el termini per poder gastar aquest romanent amb coses pel poble, perquè sinó s’anirà engreixant i no es podrà utilitzar; ells proposen optar a poder gastar aquests diners.
	El Sr. Lara exposa que aquests diners són pel municipi i que fruit de l’autonomia local i de l’estalvi que ha anat fent el municipi al llarg dels anys.
	La Sra. Saus demana perquè no es va gastar.
	El Sr. Lara respon dient que es va disposar de diverses subvencions que van permetre poder fer molta inversió sense necessitat de disposar de tot el romanent.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.20, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.
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